
Protokół Nr XXVII/2020
z sesji Rady Miejskiej w Ziębicach,

która odbyła się dnia 28 grudnia 2020 r.,
 w Sali Widowiskowej Ziębickiego Centrum Kultury w Ziębicach

Godzina rozpoczęcia: 14:08

Godzina zakończenia: 16:47

Obecni radni: 15

Nieobecni radni: 0

W sesji uczestniczyli:

- Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz,

- Zasępca Burmistrza Ziębic M. Wołczyk,

- Główna Księgowa L. Nowak,

- Radca Prawny M. Pływacz,

- Naczelnik WBGK B. Miszczycha

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  Agata  Sobków otworzyła  obrady XXVII  sesji  Rady Miejskiej

w Ziębicach i przywitała wszystkich przybyłych radnych oraz gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Stwierdzono, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania

prawomocnych decyzji i uchwał.

3. Przyjecie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków powiedziała,  że  wszyscy radni  otrzymali  porządek

obrad i zapoznali się z nim oraz spytała czy ktoś z obecnych wnosi uwagi lub zmiany.

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowych



zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym. 

6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania

i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem

specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz

określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu

ich pobierania.

7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Programu  profilaktyki  i

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii  i  problemom

społecznym Gminy Ziębice na rok 2021.

8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  obszaru,  wielkości  i  granic

Aglomeracji Ziębice.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 235/VIII/2020 Rady Miejskiej

w Ziębicach z dnia 29 października 2020 r.  ws. ustalenia wydatków, które nie wygasają

z końcem roku budżetowego 2020.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Gminy Ziębice na lata 2021-2030:

a) odczytanie projektu uchwały,

b) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały,

c) opinie Komisji stałych Rady,

d) dyskusja,

e) podjęcie uchwały.

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ziębice na 2021 rok:

a) odczytanie projektu uchwały,

b) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały oraz o możliwości sfinansowania deficytu

Gminy Ziębice,

c) opinie i wnioski Komisji stałych Rady,

d) stanowisko Burmistrza wobec opinii i wniosków Komisji stałych,

e)  przedstawienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały, 

f) dyskusja,



g) przyjęcie autopoprawki,

h) podjęcie uchwały.

13. Informacja o przebudowach i remontach dróg na terenie Gminy Ziębice w 2020 roku. 

14. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

15. Informacja Przewodniczącej Rady.

16. Interpelacje, wnioski i zapytania.

17. Zamknięcie sesji.   

            

Burmistrz Ziębic zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały

ws.  zmiany uchwały nr 241/VIII/2020 Rady Miejskiej  w Ziębicach z dnia 26 listopada 2020 r.

w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Ziębice.

→  Wprowadzenie  projektu  uchwały  ws.  zmiany  uchwały  nr  241/VIII/2020  Rady  Miejskiej

w  Ziębicach  z  dnia  26  listopada  2020  r.  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na

terenie Gminy Ziębice.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  zgłosiła  wniosek  formalny  o  wprowadzenie  do

porządku obrad projektu uchwały ws. przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we

Wrocławiu skargi Asesora Prokuratury Rejonowej w Ząbkowicach Śląskich wraz z odpowiedzią na

skargę.

→ Wprowadzenie projektu uchwały ws.  przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego

we Wrocławiu skargi Asesora Prokuratury Rejonowej w Ząbkowicach Śląskich wraz z odpowiedzią

na skargę.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad.



Przyjęcie zmienionego porządku obrad.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła zmieniony porządek obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miejskiej.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  powiedziała,  że  wszyscy  Radni  otrzymali  projekt

protokołu i  mieli  czas na zapoznanie się z nim. Przewodnicząca spytała,  czy ktoś wnosi uwagi

i zarządziła głosowanie.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz. 

Komisja  Oświaty,  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną  o  projekcie

uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  246/VIII/2020  zmieniającą

uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt

w mieszkaniu chronionym.

 

6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania

i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem

specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  określenia

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz. 

Komisja  Oświaty,  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną  o  projekcie

uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 247/VIII/2020 ws. szczegółowych



warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi

opiekuńcze,  z  wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z  zaburzeniami

psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak

również trybu ich pobierania.

 

7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu profilaktyki i rozwiązywania

problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomanii  i  problemom  społecznym  Gminy

Ziębice na rok 2021.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz. 

Komisja  Oświaty,  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną  o  projekcie

uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 248/VIII/2020 ws.  uchwalenia

Programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania

narkomanii i problemom społecznym Gminy Ziębice na rok 2021.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru, wielkości i granic Aglomeracji

Ziębice.

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik WBGK B. Miszczycha. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 249/VIII/2020 ws. wyznaczenia

obszaru, wielkości i granic Aglomeracji Ziębice.

9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  nr  235/VIII/2020 Rady Miejskiej

w Ziębicach z dnia 29 października 2020 r. ws. ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem

roku budżetowego 2020.

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik WBGK B. Miszczycha. 



Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  250/VIII/2020  ws.  zmiany

uchwały nr 235/VIII/2020 Rady Miejskiej  w Ziębicach z dnia 29 października 2020 r.  ws.

ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2020.

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa L. Nowak. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  251/VIII/2020  ws.  zmian

w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 241/VIII/2020 Rady Miejskiej

w  Ziębicach  z  dnia  26  listopada  2020  r.  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na

terenie Gminy Ziębice.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  252/VIII/2020  ws.  zmiany

uchwały nr 241/VIII/2020 Rady Miejskiej w Ziębicach z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Ziębice.

 

12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania  do  Wojewódzkiego  Sądu

Administracyjnego we Wrocławiu skargi Asesora Prokuratury Rejonowej w Ząbkowicach Śląskich

wraz z odpowiedzią na skargę.



Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady. 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 253/VIII/2020 ws.  przekazania

do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  we  Wrocławiu  skargi  Asesora  Prokuratury

Rejonowej w Ząbkowicach Śląskich wraz z odpowiedzią na skargę.

 

14:43- przerwa

15:00- koniec przerwy

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Ziębice na lata 2021-2030:

a) odczytanie projektu uchwały,

Projekt przedstawiła Główna Księgowa L. Nowak.

b) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały,

Opinię odczytała Zastępca Burmistrza Ziębic M. Wołczyk.

c) opinie Komisji stałych Rady,

Opinia Komisji Budżetowej, Rewizyjnej, Infrastruktury i Rozwoju, Oświaty, Spraw Społecznych

i Bezpieczeństwa, a także Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna.

d) dyskusja,

e) podjęcie uchwały

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 254/VIII/2020 ws.  uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ziębice na lata 2021-2030.

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ziębice na 2021 rok:

a) odczytanie projektu uchwały,

Projekt przedstawiła Główna Księgowa L. Nowak.

b) odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały oraz o możliwości sfinansowania deficytu

Gminy Ziębice,



Opinie odczytała Zastępca Burmistrza Ziębic M. Wołczyk.

c) opinie i wnioski Komisji stałych Rady,

Opinia Komisji Budżetowej, Rewizyjnej, Infrastruktury i Rozwoju, Oświaty, Spraw Społecznych

i Bezpieczeństwa, a także Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna.

d) stanowisko Burmistrza wobec opinii i wniosków Komisji stałych,

Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz powiedział, że na kształt tego budżetu na pewno miała wpływ

tegoroczna sytuacja. Założono więc, że budżet będzie ostrożny, ale pozwoli na realizację inwestycji.

Burmistrz omówił planowane zadania i podziękował za pozytywne opinie.

e)  przedstawienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały, 

Autopoprawkę przedstawiła Główna Księgowa L. Nowak.

f) dyskusja,

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  jakie  zagrożenia  dostrzega  Burmistrz  na  realizację

zaplanowanych zadań?

Burmistrz  odpowiedział,  że  największe  zagrożenie  to  zmniejszone  dochody budżetu.  Może  się

okazać, że jednak będzie trzeba zrezygnować z któregoś zadania. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  jaka  jest  wartość  wniosków  na  zadania  jakie  będą

realizowane w przyszłym roku z Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Burmistrz powiedział, że wydatki na inwestycje na pewno się zwiększą, choćby poprzez zadanie

w Przedszkolu na Orlej Polanie. Trzy wnioski z Funduszu Inwestycji Lokalnych opiewają na około

11 milionów zł. Gmina składa również inne wnioski na dofinansowania, między innymi na drogi. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała jakie kroki zostaną podjęte, aby rozpropagować zmiany

dot. gospodarowania odpadami, w szczególności obowiązku segregacji dla wszystkich.

Burmistrz  odpowiedział,  że  były  informacje  prasowe,  informacje  na  stronie,  w  mediach

społecznościowych, roznoszone są ulotki do mieszkańców.

Radny M. Kuriata powiedział, że cieszą go inwestycje przy szkole podstawowej nr 4, inwestycje

drogowe  i  chodniki.  Wyraził  nadzieje  na  remont  ciągu  chodnikowego  przy  ul.  Przemysłowej

w przyszłości.  Dodał,  że  przydałaby się  też  ławeczka na  tej  ulicy,  głównie  dla  osób starszych

idących w upale, aby mogli chwile odpocząć. 

Radny J. Koprowski zapytał o wpływy ze sprzedaży majątku.

Burmistrz odpowiedział, że jest to około 1 600 000 zł.



 g) przyjęcie autopoprawki,

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła autopoprawkę Burmistrza Ziębic.

h) podjęcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  15  radnych  15  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 255/VIII/2020 ws.  uchwalenia

budżetu Gminy Ziębice na 2021 rok

15. Informacja o przebudowach i remontach dróg na terenie Gminy Ziębice w 2020 roku.

Burmistrz  podziękował  za  przyjęcie  budżetu  oraz  wszystkim,  którzy  pracowali  nad  jego

powstaniem. 

Burmistrz Ziębic omówił prezentację z informacją  o przebudowach i remontach dróg na terenie

Gminy Ziębice w 2020 roku.

16. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

Burmistrz  poinformował  o  złożeniu  wniosku  do  sądu  do  ksiąg  wieczystych  o  zmianę  dot.

nieruchomości po browarze. Złożono także wnioski o dofinansowanie do dróg transportu rolnego.

Złożono wniosek o pozwolenie na budowę hali widowiskowo-sportowej. Rozliczono ostatecznie

przebudowę  byłego  kościoła  ewangelickiego.  Odebrano  zadanie  w  ramach  projektu  Maluch+.

Złożono zawiadomienie do GIS-u z informacją, że Gmina Ziębice wychodzi ze spółki. Przedłużono

kadencję dyrektora Muzeum Gospodarstwa Domowego p. Żurawskiego o kolejne 5 lat. Złożono

wnioski do Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje dla p. J. Żurawskiego. 

17. Informacja Przewodniczącej Rady.

Do Biura Rady Miejskiej wpłynęły m. in. pisma: 

– dot. kontroli skarg i wniosków, a także wyborów ławników



– życzenia świąteczne

Przewodnicząca Rady złożyła życzenia Noworoczne. 

Wszystkie pisma dostępne są w Biurze Rady.

18. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny M. Jaźwiec zapytał o punkty szczepień przeciwko COVID-19 w gminie oraz o regulamin

wymiany źródeł ciepła.

Burmistrz  odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  informacji  o  wyznaczonym  punkcie

szczepień na terenie gminy. W kwestii regulaminu Burmistrz poinformował, że wszystko jest już

przygotowane, natomiast zwrócono się z zapytaniem czy najemcy lokali komunalnych mogą być

wnioskodawcami i po uzyskaniu odpowiedzi rozpocznie się cała procedura.

Radny J. Koprowski wspomniał o rozpowszechnianej informacji na mieście  dot. braku remontu

kamienic komunalnych i dodał, że warto byłoby to mieszkańcom wyjaśnić. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  dokonane  zmiany  w  uchwale  były  podyktowane  właśnie

umożliwieniem składania wniosków na te remonty. Od dwóch lat nie było żadnego naboru by móc

pozyskać środki zewnętrzne na ten cel. 

Radny W. Ochał zapytał o usuniętą ławkę w parku tzw. „okrąglaka” oraz zwrócił uwagę, aby przy

remontach ulic,  zwłaszcza tych dojazdowych do centrum,  brać  pod uwagę ułatwienia dla  osób

niepełnosprawnych. 

Zastępca Burmistrz Ziębic M. Wołczyk odpowiedziała, że naruszona została konstrukcja tej ławki

i ze względów bezpieczeństwa ją zdemontowano. W roku 2021 zaplanowano środki na nowe ławki

w parku, ale nie wiadomo jeszcze gdzie zostaną umiejscowione.  

Burmistrz odpowiedział, że w kwestii remontów z ułatwieniami dla niepełnosprawnych to już tak

się dzieje praktycznie przy każdych inwestycjach.

Radny M. Jaźwiec zwrócił uwagę na znak informujący o parkingu obok muszli koncertowej, a na

chwile obecną jest on obklejony czarną folią.

Burmistrz  odpowiedział,  że  znak  ten  stoi  od  niedawna,  a  niebawem  zostanie  udostępniony

mieszkańcom parking naprzeciwko cmentarza (byłe boisko LO). 

Radny  J.  Kozłowski  zapytał  na  jakim  etapie  jest  wysiedlanie  rodzin  z  obiektu  po-szkolnego

w Służejowie. 

Burmistrz odpowiedział, że 1 rodzina przyjęła mieszkanie zastępcze i pozostała jeszcze 1. Gmina

ma już zgodę Konserwatora na rozpoczęcie procedury zbycia tego obiektu. 



19. Zamknięcie sesji.             

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  zamknęła  obrady  XXVII  Sesji  Rady  Miejskiej

w Ziębicach.

Na tym protokół zakończono.

Nagranie audio stanowi integralną część protokołu.

Głosowania imienne stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej: Agata Sobków                                ...……………………….

Protokolant: Monika Mikosz                                                              ……..……………………


